
به فناوری های بــالا و دانش بنیان داخلی، دچــار بحران های شدید و 
متأسفانه گاهی ظلم به مردم هستند. حالا در مورد فناوری های بالا 
هم باید بتوانیم نقطه ی شــروع را پیدا کنیم و اگر این نقطه ی شروع 
ــار ســرگــردانــی و شکست پــشــت شکست  را از دســـت بــدهــیــم، دچـ
خواهیم شد. این نقطه ی شروع، همان سؤالی است که ناظر به شروع 
بهیار صنعت عرض کــردم )من در این زمــان و با توجه به وضع کشور 
وتوان خودم چه کاری می توانم و باید انجام دهــم؟(. نقطه ی شروع در 
شتاب دهنده ها، شتاب دهنده ی خطی الکترون باانرژی پایین است، 
در هواپیما، هواپیماهای کوچک 6 یا 8 نفره است، در زیست فناوری 
ابزارهای اولیه و پروتئین های موردنیاز فرایندهای زیستی است، در 

 خط مقدم جنگ اقتصادی هم همین جاست. 
ً
سیتی اسکن ... . اتفاقا

شرکت های بزرگ و کشورهای پیشرفته که سال ها کارکرده اند و از ما جلو 
زده اند، با استراتژی های مختلف ازجمله پرایس دمپینگ این نقطه های 
شروع، امکان هر کاری را ازنظر صرفه ی اقتصادی از بین می برند ولی مثلاً 
در قدم بعدی چند برابر هزینه ی تمام شده را دریافت خواهند کرد و به 
نظر من اگر کشوری بخواهد پیشرفت کند، باید بیاید و در این خط مقدم 
ج دهد تا راه باز شود. بدون این  قرار بگیرد و هزینه کند و همت به خر
قدم های اولیه نمی توان از شکستن مرز علم هم حرف زد و ما متأسفانه 
تجربه هایی داریــم که بــدون توجه به نقطه ی شــروع راه، خواستیم آن 
نتیجه نهایی امــروز دنیا را به دســت آوریــم و وقتی موفق به ساخت 
نشدیم و در فرایند ساخت دچار سرگردانی شدیم، همه ی مسیر و آن 
نقطه ی نهایی را می خریم که البته به توانایی کشور و پیشرفت آن و رشد 
اقتصادی ما هیچ کمکی نمی کند و بحران پشت بحران پیش می آید. 

بــرگــردم بــه قصه ی شــتــاب دهــنــده. ما 
ابتدا نسخه ی قدیمی و ازکارافتاده ی 
بیمارستان های کشور را خریدیم و 
شـــروع کــردیــم کــار کـــردن بـــروی آن هــا. 
بــخــش هــای مختلف دســتــگــاه مثل 
مدولاتور را راه انــدازی کردیم. نقشه ها 
و بردهای آن را نگاه می کردیم و کم کم 
متوجه می شدیم سیستم چگونه کار 
می کند. سیستم کنترل ما هم همان 
کـــارت دیــتــا اکــوزیــشــن بـــود. ورودی و 
خروجی های آنالوگ و دیجیتال بود و 
یک نرم افزار لب ویو که روی رایانه اجرا 
می شد. ما شروع کردیم با آن کار کردن 
و یکی یکی سیستم را راه انداختیم. 
بردهای مدولاتور را شناسایی کردیم 
و فهمیدیم چگونه راه اندازی می شود. 
ولتاژ دادیــم و آن را راه انداختیم و کار 

ادامه پیدا کرد.
بــه مــرور نــیــرو هــای دیــگــر نــیــز اضــافــه 
شدند. به موازاتی که ما روی مدولاتور 
کار می کردیم سازه گنتری را مهندس 
نکویی آمـــاده کــرده بــودنــد. در سال 
94 ســـاخـــتـــمـــان شـــهـــرک عــلــمــی و 
تحقیقات را داشتیم می ساختیم که 
تلاش می کردیم بونکر شتاب دهنده 
زودتــر آمــاده شود. بعدازاینکه بونکر 
ساختمان آماده شد، تجهیزاتمان را 
منتقل کردیم به بونکر ساخته شده. 
فقط هم قسمت بونکر آمــاده شــده 
بود یعنی از کل این ساختمان فقط 
پایین آن سنگ شده بود، بقیه خاکی 
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